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Protokół nr XLI/2013 
z XLI Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 17 stycznia 2014 r. 
 
W XLI Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: wójt gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, z-ca Wójta Andrzej Bożyk, sekretarz gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, skarbnik gminy – Mirosława Lica oraz radca prawny Robert Dargiewicz. 
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XLI Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 12 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Nie zgłoszono. 
Porządek obrad XLI Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański został przyjęty bez uwag. 
 
4. Przyjęcie protokołów z XXXVIII, XXXIX i XL Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołów, stwierdzę, że protokoły z 
XXXVIII, XXXIX i XL Sesji zostały przyjęte. Czy ktoś z państwa chce wnieść uwagi do 
protokółów? Jeżeli nie, to stwierdzam, że Protokóły z XXXVIII, XXXIX i XL Sesji Rady 
Gminy zostały przyjęte bez uwag.   
 
II. Prezentacja filmu zrealizowanego przez Gminę Pruszcz Gdański i OKSiR pt. 
„Segregujemy”.  
 
III. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak –  przełom ubiegłego roku to głównie 
kończenie inwestycji oraz uczestnictwo w wielu spotkaniach świątecznych i 
noworocznych , w których państwo również uczestniczyliście.  
Na początku roku odbyło się otwarcie szkoły  w Borkowie. Mamy trzy letni okres 
gwarancji na nią. Pewne drobne usterki, mimo zakończenia inwestycji, już wychodzą. 
Wielokrotnie państwu mówiłam, że to była taka trochę cięższa współpraca, nawet 
jeżeli chodzi o relacje z inwestorem. Gmina nie ma prawa wybierać wykonawcy i 
oceniać czy jest on rzetelny czy nie. Ktoś wygrywa przetarg i realizuje inwestycję. 
Mamy w niedługim czasie spotkanie z inspektorami Nadzoru Budowlanego, żeby 
odpowiednie dokumenty były na bieżąco sporządzane. Natomiast szkoła funkcjonuje, 
sala gimnastyczna służy dzieciom. Będzie tam cały szereg pozalekcyjnych zajęć, 
zarówno dla dzieci, jak i dla dorosłych.  
Następnie, tuż po nowym roku, mieliśmy spotkanie w Bystrej, z Radą Sołecką i z 
nową świetliczanką. Czasami tak jest, że miejscowość bardzo zabiega o świetlicę, a 
kiedy już ona jest i zatrudniamy świetliczankę, nie bardzo jest pomysł na 
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funkcjonowanie tej świetlicy i oczekiwanie, że gmina coś z tym zrobi. Na spotkanie 
zaprosiliśmy też dyrektora OKSiR-u, komendanta Straży Gminnej, ponieważ Straż 
też prowadzi szeroką akcję edukacyjną. Mam nadzieję, że mieszkańcy Bystrej 
wykorzystają tę świetlicę z korzyścią dla swojego środowiska.  
Od jakiegoś czasu odbywają się spotkania z radą osiedla i częścią mieszkańców 
osiedla Modre, w którym biorą udział też państwo radni ze Straszyna i nadzór 
budowlany, ponieważ mieszkańcy chcieliby wyjaśnić stan prawny infrastruktury tam 
wybudowanej. Ubolewamy, że jest bardzo słaba współpraca z inwestorem. Na 
pierwsze spotkanie przyszedł przedstawiciel prawny, który nie był przygotowany i nie 
posiadał żadnych dokumentów, a na drugie spotkanie nikt nie przyszedł, a inwestor 
zawiadomił nas, że przygotowuje dokumenty. Termin kolejnego spotkania mamy 
wyznaczony i chcemy tę kwestię wyjaśnić, bo rzeczywiście mieszkańcy nie mają tam 
jakiegoś większego wpływu, Starostwo również.  
Mieliśmy kilka spotkań ze spółką Eksploatator, gdzie głównym tematem był plan 
inwestycyjny, który przedstawiliśmy państwu i który będzie materiałem wyjściowym 
do dyskusji na temat inwestycji na najbliższe lata.  
Na naszym terenie odbyła się też WOŚP i zebraliśmy 24 tys. zł. Zgromadzenia były 
w OKSiR Cieplewo i w świetlicy w Mokrym Dworze. Bardzo dziękujemy wszystkim 
wolontariuszom.  
Mieliśmy również spotkanie wiejskie w Radunicy. Bardzo dziękujemy państwu 
radnym i przewodniczącym komisji za udział w tym spotkaniu.  
Wczoraj odbyła się 10-ta edycja wręczania stypendiów szkolnych dla najbardziej 
uzdolnionych uczniów naszej gminy. Przypomnę, że żeby dostać stypendium, w 
szkole podstawowej, trzeba mieć średnią 5,5, a więc rzeczywiście bardzo wysoko. 
Było 52 dwoje dzieci ze szkół podstawowych i 36 uczniów gimnazjów. Mamy również 
wielu bardzo dobrych sportowców, odnoszących wielkie sukcesy, nawet 
międzynarodowe.  
Zrobiliśmy takie kalendarium na przeprowadzanie przetargów na inwestycje na rok 
2014, ponieważ jest ich naprawdę bardzo dużo. Mówiliśmy państwu, że będziemy 
chcieli w pierwszych dwóch, trzech miesiącach, rozstrzygnąć wszystkie największe 
przetargi i taki kalendarz jest realizowany. Na dziś mamy rozstrzygnięte przetargi na 
Straszyn ul. Kwiatową, Magnoliową i Szafirową, w Lędowie na ul. Jesionową, w 
Rotmance na ulice przy kościele i na cząstkowe naprawy.  
 
IV. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- w okresie poprzedzającym sesję 
uczestniczyłem w wielu spotkaniach opłatkowych na terenie gminy.  
14 grudnia uczestniczyłem w konkursie pn. Powiatowy Stół Bożonarodzeniowy i 
naszą gminę reprezentowały panie z KGW Rokitnica.  
20 grudnia uczestniczyliśmy w większości w nadaniu sztandaru naszej gminie.  
22 grudnia uczestniczyłem w otwarciu Skansenu Maszyn Żuławskich w Mokrym 
Dworze, którego wykonawcą jest Stowarzyszenie Sołtysów.  
3 stycznia uczestniczyliśmy w otwarciu szkoły w Borkowie, po rozbudowie.  
W tym okresie również spotykaliśmy się ze spółką Eksploatator, gdzie rozmawialiśmy 
o zamierzeniach spółki na najbliższy czas, o planie inwestycji, które są nieodzowne.  
14 stycznia odbyło się spotkanie w sprawie przebudowy drogi nr 222. W spotkaniu 
brali udział zainteresowani sołtysi, radni oraz pan Wójt. Złożyliśmy kilka uwag do 
projektu, m.in. prośba o uwzględnienie lewoskrętu przy wjeździe do poszczególnych 
miejscowości, tam gdzie nie są zaplanowane. Zasugerowaliśmy również wykonanie 
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kilku zjazdów z drogi wojewódzkiej na poszczególne wjazdy na drogi gminne oraz 
dosyć mocno zaakcentowaliśmy budowę ronda w Borkowie.  
W dniu wczorajszym uczestniczyliśmy we wręczeniu stypendiów za wybitne 
osiągnięcia w nauce i w sporcie.  
 
V. Zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady Gminy Pruszcz Gdański na 
rok 2014 ( przedstawienie przez Przewodniczących Komisji planów pracy, 
głosowanie).  
Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu Karol 
Karc odczytał plan pracy na rok 2014, który stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 
Jan Pawul odczytała plan pracy na rok 2014, który stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa 
Romik odczytała plan pracy na rok 2014, który stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zygmunt Zalewski odczytał plan pracy na rok 
2014, który stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- czy ktoś z państwa ma uwagi lub 
wnioski dotyczące planów? 
Nie zgłoszono.  
Plany pracy Komisji Stałych Rady Gminy na rok 2014 zostały przyjęte jednomyślnie, 
za przyjęciem planów pracy głosowało 12 radnych.  
 
VI. Interpelacje i zapytania radnych. 
Pan Mariusz Kociński – odnośnie wypowiedzi pani Wójt w sprawie przetargów, 
mam prośbę w sprawie wykonania chodnika na ul. Akacjowej w Borkowie, który jest 
w planie. Wiem, że w planie jest zrobienie chodnika po prawej stronie, czyli jakby 
modernizacja starego chodnika. Apelujemy, żeby wziąć pod uwagę, że dużo lepszym 
rozwiązaniem, wg nas, byłoby nie robić chodnika po prawej stronie stronie. Tam nie 
chodzi o kwestie wykupu gruntów czy ułożenie spraw własnościowych, ale ta ulica 
docelowo powinna mieć chodnik po dwóch stronach, tym bardziej, że chodnik po 
lewej stronie będzie dużo bezpieczniejszy, będzie po stronie szkoły i po budowie 
mielibyśmy nowy chodnik po lewej stronie i stary, ale funkcjonalny, po prawej stronie. 
Więc mamy taką prośbę, żeby rozważyć możliwość zrobienia tego chodnika po lewej 
stronie, a jest jeszcze czas, tak żeby kwestie formalno – prawne móc załatwić.  
Druga sprawa – ul. Topolowa – tabliczka z numeracją, ona się jeszcze nie pojawiła. 
Znak „stop” i pierwszeństwa przejazdu stoją w tym samym miejscu. Proszę, żeby też 
się tym zająć.  
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – dwie rzeczy do przypomnienia: przystanek na 
ul. Sobieszowskiej w kierunku Gdańska – trzeba zabezpieczyć wybitą szybę, 
najlepiej teraz, bo jak jest zimno to ona się bardzo przyda. Druga rzecz to oświetlenie 
– prośba o jego wykonanie.  
Ostatnia sprawa to zapytanie w sprawie ulicy Łąkowej – nie zabezpieczyliśmy 
środków na podniesienie tej drogi i teraz jest problem z otrzymywaniem pozwoleń z 
RZGW. Pytanie mieszkańców jest takie, kiedy i czy jest szansa, że będziemy to 
robić?  
Pan Jerzy Mik – mamy się spotkać 27 stycznia, żeby zatwierdzić plan modernizacji i 
rozwoju wodociągów i kanalizacji. Wiem, że to ma być za 10 dni, ale jest to dość 
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istotna kwestia. Z tego co się orientuję to jeden z podstawowych elementów tego 
planu – budowa kanalizacji, który to temat toczy się już chyba swoim życiem, więc 
zastanawiam się czy jest sens, żeby się spotykać 27 stycznia? Czy nie lepiej na 
czas, dopóki nie podejmiemy ostatecznej decyzji, to rzeczy lekko przyhamować? Bo 
my spotkaliśmy się w szybkim tempie pomiędzy świętami, żeby zaciągnąć pożyczkę 
na budowę, ale rozmawialiśmy, że będziemy jeszcze dyskutować.  
Więc moje pytanie jest takie, czy będziemy dyskutować i w końcu zdecydujemy czy 
dla 1500 osób docelowo będziemy budowali kanalizację za około 12 mln. zł, gdzie 
być może po przetargu będzie to mniejsza kwota, czy też mamy rzeczywiście mamy 
siłę sprawczą, żeby dokonać jakiś zmian? Bo boję się, że to ma być tylko takie 
przyjście i przegłosowanie tego, co ktoś wymyślił. Żeby nie było tak, że później nie 
będzie ojca tego pomysłu, tak samo jak próbowaliśmy dociec kto zaplanował tak 
szeroką rozbudowę kanalizacji w Żukczynie. Na dziś, tak jak kiedyś miałem 
wątpliwości, uważam, że to jest słuszne, bo Żukczyn został skanalizowany 
rozwojowo i na dzień dzisiejszy jest tam około 400 dostarczycieli ścieków, ale może 
być nawet 4000. Więc wydanie tych 4 mln. zł wydaje się zasadne. Poza tym w tej 
dokumentacji widzę, że przewidujemy 1500 osób za około 12 mln. zł i to mnie lekko 
niepokoi.  
Pani Adriana Kubska – termin zwołania następnej sesji jest dość niefortunny, 
ponieważ jest to okres ferii zimowych i może można byłoby to przesunąć w czasie?  
Czy jest jakaś szansa na rychłą poprawę ul. Zielonej? Od ul. Topolowej wjazd na 
posesje jest bardzo utrudniony.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- chciałbym zgłosić wniosek o 
przegląd dróg utwardzonych w Jagatowie po przeprowadzonej inwestycji budowy 
kanalizacji. Tam gdzie obowiązuje jeszcze gwarancja, to niech to poprawi 
wykonawca, a tam gdzie nie, żeby gmina mogła dokonać naprawy tych dróg.  
Drugi wniosek dotyczy ul. Jastrzębiej – tam pokazują się bardzo duże cieki wodne, 
jest problem z odwodnieniem tej ulicy. W tym okresie kiedy są przymrozki, woda 
zamarza, a na ulicy są duże połacie lodu. Proszę o interwencję, może być nawet na 
wiosnę, bo rozumiem, że teraz będzie ciężko wykonać oględziny.  
 
VII. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
a) Multimedialna prezentacja uroczystego otwarcia skansenu w Mokrym 

Dworze.  
Pan Wiesław Zbroiński – chciałbym podziękować wszystkim za pomoc i udział w 
organizacji tej imprezy i za to, ze taki skansen powstał.  
Dodatkowo chciałbym się pochwalić, że dostaliśmy tydzień temu z Urzędu 
Marszałkowskiego informację, że nasz projekt został wybrany  w celu 
przedstawienia w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi w temacie ciekawych 
przedsięwzięć realizowanych w ramach PRO 2007-2013. Wysłaliśmy do kierownika 
dodatkowe materiały, także mam nadzieję, że tak jak on mówił,  będzie to 
pokazywane w całej Polsce, jako wzorcowy projekt zrealizowany w gminie Pruszcz 
Gdański.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- to bardzo ważne, żeby 
wychodzić z takimi inicjatywami jak Stowarzyszenie Sołtysów, bo nie tylko należy 
oczekiwać, że ktoś za nas coś zrobi, ale ważne jest to żebyśmy sami się 
angażowali.  
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 
Pan Antoni Byczyński – w Dziewięciu Włókach „zginął” przystanek, przy wjeździe, 
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w kierunku Bystrej. Był w dobrym stanie. Nikt nic na ten temat nie wie. Sądziliśmy, 
że będzie on przestawiony na miejsce, gdzie teraz autobus się zatrzymuje.  
Pan Bogdan Laskowski – odnośnie uchwał, które będą omawiane przez panią 
kierownik GOPS-u – jak mieszkam w Rekcinie 30 lat, takiej biedy nie było. Jak były 
jeszcze te prace dorywcze, ogrodnicze, to ludzie jakoś sobie radzili, a w tej chwili 
nie pożycza się na jakiś alkohol tylko na chleb. Z takimi sprawami jestem bardzo 
często u pani kierownik i tam otrzymujemy pomoc, taką jaką się da. Ostatnio 
miałem sytuację taką, że dorosły mężczyzna przyszedł do mnie do domu po 
jedzenie, bo nic nie miał. Dałem mu więc to, co sam miałem. Do tej pory uważałem, 
że może co niektórzy sami przepili jakieś pieniądze, ale teraz oni nie piją, bo nie 
mają za co, oni nie mają co jeść. Są to ludzie w wieku przed emeryturą, którzy nie 
dostają żadnych świadczeń. Nikt ich nie przyjmie do pracy, bo to są często ludzie 
nieporadni życiowo. Opieki państwa w tym momencie nie ma. Czasami pożyczam 
tym ludziom pieniądze i to nie jest tak, że nie oddają. Czasami nawet po pół roku, 
ale jak zapracują, to oddają. Z tego wniosek, że podchodzą uczciwie. W mojej 
miejscowości jest ok. 5 takich osób, które sobie w ogóle nie radzą.  
Pan Janusz Sampolski – w Przejazdowie jest wykonywany gazociąg i chciałbym 
prosić, aby dokonać przeglądu tych dróg, gdzie było to kładzione, bo są pewne 
uwagi, a uważam, że wykonawca powinien oddać pas drogowy w takim stanie 
jakim go zastał.  
Przepompownia  - mieszkaniec Przemysław Kozina poprosił mnie o zabranie głosu. 
Wybudował on przepompownie za ok. 20 tys. zł i przekazał ją firmie Eksploatator, a 
gdy miał problem w ostatnich dniach to firma powiedziała, że ma radzić sobie sam. 
Myślę, że powinniśmy się nad tym pochylić, żeby na przyszłość rozwiązywać takie 
problemy.  
Worki segregowane na śmieci – na początku było ustalone, że ci co będą chcieli 
kupić sobie pojemniki i wkładać tam worki, to mogą to zrobić.  Uważam, że pojawia 
się problem, bo firma nie chce wyciągać worków z tych pojemników i myślę, że nie 
byłaby to dla nich wielka rzecz, że jeżeli jest furtka otwarta, miejsce ogrodzone, 
żeby wyciągnąć ten worek.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- chciałbym złożyć gratulacje panu 
Lewandowskiemu, który zajął II miejsce w  konkursie na Lokalnego Patriotę. 
Serdecznie gratulujemy.   
Pan Zbigniew Lewandowski – dziękuję bardzo. A jeżeli chodzi o wypowiedź pana 
Laskowskiego, to ja z żoną prowadzę fundację Caritas i te rodziny o których pan 
mówił, mogę od zaraz wesprzeć. Zawiozę porcje ze wszystkich produktów jakie 
mamy dostępne, tak żeby nie brakowało im jedzenia.  
Druga sprawa to żeby zrobić przegląd znaków drogowych, bo są poprzewracane 
itd. Poza tym trzeba ustawić znak na ul. Długiej.  
Pan Zdzisław Czerwiński – znowu będzie problem odśnieżania w Żuławce, 
szczególnie miejsc trudno dostępnych.  
Pan Wiesław Zbroiński – dziś dlatego tyle mówimy, bo nie było spotkania 
sołtysów. W Mokrym Dworze podczas kwesty dla WOŚP zebraliśmy 7324 zł. Dzieci 
od godz. 9 do 17 zbierały pieniądze. Sołtysi i inni również kwestowali. W Mokrym 
Dworze na to nie wydaliśmy nic z gminnych pieniędzy ani z sołeckich, wszytsko 
było zrobione za datki ludzi.  
Druga sprawa to odwieczny problem z bobrami. Jest nowy rok, trzeba coś zrobić, 
bo to co teraz się dzieje na naszych dwóch rzekach, to już nie są żarty. My mamy 
Czarną Łachę do mostu od Lędowa wyczyszczoną. Dziury są zatkane, ale dalej już 
zaczyna się coś dziać. Ostatnio nawet obok mojego domu, zniknęło kilka drzew. Na 
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Krępcu na dwóch mostach jest wycięty cały zagajnik i koło państwa Bieleckich 
również. Musimy szybko zareagować, bo okres ochronny na bobry skończy się za 
parę dni, z tego co wiem to myśliwi znowu nic nie zrobili i pewnie nie zrobią. 
Mówiłem już pani radnej powiatowej, żeby może już coś w Starostwie z tym zrobić. 
Wszystko jest teraz dobrze i każdy się tym nie przejmuje, bo woda na Motławie stoi 
w miejscu, ale jak się podniesie to wtedy dopiero będzie się działo. My już jedną 
powódź przeżyliśmy i więcej nie chcemy. Jeżeli gmina nie zareaguje, to my na 
zebraniach wiejskich sami zaczniemy coś z tym robić. Liczymy się z tym, że 
będziemy karani, ale nie możemy dalej czekać, bo od trzech lat o tym mówię i tylko 
czasami doraźnie coś się dzieje.  
Pan Bogdan Laskowski – dziękuję za chęć pomocy, ale nie kupi pan  im gazu, 
węgla, czyli to też nie rozwiązuje problemu na dłuższą metę, tylko na teraz. Opieka 
państwa jest niezbędna. Nie mówię, że nie robi tego nasza opieka społeczna, tylko 
na tą chwilę jest za mało środków.   

 
VIII. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do otrzymania 
świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób i rodzin wymienionych w uchwale nr 221 Rady Ministrów z 
10 grudnia 2013 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 
wspierania finansowego gmin w zakresie dożywania „Pomoc państwa w 
zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 
Projekt uchwały odczytała E. Dymek-  kierownik GOPS.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/1/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do otrzymania świadczenia pieniężnego w formie zasiłku 
celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin wymienionych w 
uchwale nr 221 Rady Ministrów z 10 grudnia 2013 roku w sprawie ustanowienia 
wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywania 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.   
 
2. określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w 
zakresie dożywania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób objętych programem przyjętym w uchwale 
nr 221 Rady Ministrów z 10 grudnia 2013 roku w sprawie ustanowienia 
wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywania 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 
Projekt uchwały odczytała E. Dymek-  kierownik GOPS.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 



 7 

 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/2/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za 
świadczenia z pomocy społecznej w zakresie dożywania w formie posiłku lub 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych programem przyjętym w uchwale nr 221 Rady Ministrów z 10 grudnia 
2013 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania 
finansowego gmin w zakresie dożywania „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania” na lata 2014-2020.  
 
3.ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywania 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 
Projekt uchwały odczytała E. Dymek-  kierownik GOPS.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/3/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 
osłonowego w zakresie dożywania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na 
lata 2014-2020.  
 
4. upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Pruszczu Gdańskim z siedzibą w Cieplewie do załatwiania indywidualnych 
spraw z zakresu administracji publicznej 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – sekretarz gminy.   
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/4/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Pruszczu Gdańskim z siedzibą w Cieplewie do 
załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej.  
 
5. sprzedaży działki nr 360/4 w Łęgowie oraz w sprawie ustanowienia 
służebności przechodu i przejazdu na działce nr 360/18 w Łęgowie 

Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
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Pan Jerzy Mik – mam prośbę: ponieważ w ten sam sposób uregulowaliśmy sprawę 
dawnej sali gimnastycznej, która znajduje się na tej działce, która jest obecnie 
własnością gminy i poszerzyliśmy ten obszar, zgodnie z sugestiami poprzedniej 
kadencji Rady, tak teraz ten budynek, który przylega do dawnego budynku 
nauczycielskiego jest w bardzo złym stanie technicznym i jest duża obawa, że 
dojdzie do jakiejś małej katastrofy budowlanej. On chyba już się lekko zawalił. 
Prośba, żeby od strony technicznej to zabezpieczyć. Rozumiem, że będzie próba 
sprzedaży tej nieruchomości, ale do czasu aż to się nie stanie, trzeba dbać o 
otoczenie, m.in. o wykaszanie tej działki, bo to jest  w środku wsi. Kiedyś miałem nie 
miłą sytuację, bo zwracałem uwagę kilku mieszkańcom, żeby wykosili chwasty, które 
przylegają do ich posesji, a oni mi odpowiedzieli, że jak gmina wykosi teren po sali 
gimnastycznej, to oni wtedy to zrobią koło siebie.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – sprawa działki w Łęgowie to niestety spadek 
jeszcze po starych czasach, kiedy te mieszkania były źle sprzedane, potem różnego 
rodzaju perturbacje związane z przepisywaniem działek itd. Myślę, że pan radny 
może być spokojny, podejrzewam że uda nam się to bardzo szybko sprzedać, 
ponieważ jest to działka która może stanowić samodzielną działkę budowlaną, ale 
również właściciele sąsiadującej działki chcą to wykupić.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/5/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie sprzedaży działki nr 360/4 w Łęgowie oraz w 
sprawie ustanowienia służebności przechodu i przejazdu na działce nr 360/18 
w Łęgowie.  
 
6. sprzedaży gruntów - działek nr 360/17, nr 360/18 oraz nr 360/19 w Łęgowie na 
rzecz właścicieli lokali mieszkalnych z bonifikatą 

Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/6/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie sprzedaży gruntów - działek nr 360/17, nr 360/18 
oraz nr 360/19 w Łęgowie na rzecz właścicieli lokali mieszkalnych z bonifikatą. 
 
7. udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy Pruszcz Gdański do zawarcia ugody 
administracyjnej z województwem pomorskim, w postępowaniu 
odszkodowawczym i określenia wysokości odszkodowania 

Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/7/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy Pruszcz 
Gdański do zawarcia ugody administracyjnej z województwem pomorskim, w 
postępowaniu odszkodowawczym i określenia wysokości odszkodowania.  
 
Radny M. Kociński opuścił Sesję Rady.  
 
8. nabycia działki nr 75/10 położonej w Straszynie na własność gminy Pruszcz 
Gdański 
Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/8/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie nabycia działki nr 75/10 położonej w Straszynie 
na własność gminy Pruszcz Gdański.  
 
9. zniesienia współwłasności nieruchomości położonej w Rekcinie przy ulicy 
Ukośnej 
Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/9/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie zniesienia współwłasności nieruchomości 
położonej w Rekcinie przy ulicy Ukośnej.  
 
10. nabycia działki nr 167/4 położonej w Juszkowie na własność gminy Pruszcz 
Gdański 
Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
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W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/10/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie nabycia działki nr 167/4 położonej w Juszkowie 
na własność gminy Pruszcz Gdański.  
 
11. uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
– część nizinna A, w zakresie fragmentu obrębu geodezyjnego Roszkowo 
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik referatu.   
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Radnym został przedstawiony poprawiony projekt planu zagospodarowania 
przestrzennego – część nizinna A, w zakresie fragmentu obrębu geodezyjnego 
Roszkowo wg wskazówek Komisji.  
 
Pan Jan Pawul - Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 
proponuje zmiany tekstu w projekcie planu, które jednak nie zmieniają 
dotychczasowego przeznaczenia i funkcji terenu a jedynie  mają na celu 
uszczegółowienie zapisów w planie w ramach tej samej funkcji takiego samego 
przeznaczenia terenu, jednocześnie uniemożliwiając ich błędną interpretację. 
Komisja proponujemy następujące brzmienie wymienionych poniżej zapisów: 
-§14, ust. 1. Karta terenu 1.UP/ZZ, pkt.2, lit. b, tiret drugi: (strona 10) 
- jeden lokal mieszkalny w obrębie jednej działki w budynku funkcji podstawowej 
(wyłącznie dla osoby prowadzącej działalność na tym terenie);   
-§14, ust. 2. Karta terenu 2.U/ZZ, pkt.2, lit. b, tiret drugi: (strona 12) 
- jeden lokal mieszkalny w obrębie jednej działki w budynku o innej funkcji i jeden 
budynek mieszkalny jednorodzinny na działce (wyłącznie dla osoby prowadzącej 
działalność na tym terenie);   
-§14, ust. 3. Karta terenu 3.UM/ZZ, pkt.2, lit. b, tiret drugi: (strona 14) 
- jeden lokal mieszkalny w obrębie jednej działki w budynku o innej funkcji niż 
mieszkalna (wyłącznie dla osoby prowadzącej działalność na tym terenie),  
- §14, ust. 4. Karta terenu 4.UM,  4.UM/ZZ i 5.UM/ZZ, pkt.2, lit. b, tiret drugi: (strona 
16) 
- jeden lokal mieszkalny w obrębie jednej działki w budynku o innej funkcji niż 
mieszkalna (wyłącznie dla osoby prowadzącej działalność na tym terenie),  
- §14, ust. 5. Karta terenu 6.MN/ZZ i 6.MN, pkt.2, lit. c: (strona 18) 
wyklucza się: więcej niż dwa lokale mieszkalne w obrębie jednej działki.  
 
Pan Jerzy Mik – chciałem się upewnić, że nie ma czegoś takiego jak wydzielanie 
działek pod budownictwo jednorodzinne o powierzchni 1000 m²?  
Pan Krzysztof Miliński – jest zapis, który uszczegóławia, że nie mogą być więcej niż 
dwa lokale mieszkalne, który nawiązuje do prawa budowlanego i mówi, że nie więcej 
niż jeden budynek mieszkalny.  
Pan Jerzy Mik – §14 – zasady kształtowania zabudowy – Karta terenu 2 UM/ZZ i 
tutaj w punkcie m jest zapis: minimalna powierzchnia nowo wydzielonych działek 
budowlanych 900 m², czy tak może być?  
Pan Krzysztof Miliński – tak. Jest to minimalna wielkość ustalona w studium i 
tolerancja 10 %.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem proponowanych poprawek do projektu uchwały?  

file:///C:/Users/kmilinski.UGPRUSZCZGD/AppData/Local/Microsoft/Windows/Temporary%20Internet%20Files/Content.IE5/41U3YJKB/3.UM/ZZ
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W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
poprawek do projektu uchwały głosowało 11 osób, Rada Gminy przyjęła 
przedstawione przez Komisję Rolnictwa poprawki do projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego – część nizinna A, w zakresie fragmentu obrębu geodezyjnego 
Roszkowo.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem poprawionego projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/11/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego – część nizinna A, w zakresie fragmentu 
obrębu geodezyjnego Roszkowo.  
 
12. wyrażenia zgody na udzielenie pomocy rzeczowej Samorządowi 
Województwa Pomorskiego na realizację zadania publicznego 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – sekretarz gminy.    
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/12/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 
rzeczowej Samorządowi Województwa Pomorskiego na realizację zadania 
publicznego.  
 
13. zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytał Z-ca Wójta A. Bożyk.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu nie zaopiniowała 
projektu uchwały, pozostawiając wydanie opinii Radzie Gminy.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
 
Pan Jerzy Mik – chciałbym się dopytać: ponieważ to co jest w uzasadnieniu, że 
spółka wystąpiła z wnioskiem 5 grudnia 2013 r., to rozumiem że chodzi o ten 
wniosek, który dostaliśmy i omawialiśmy na posiedzeniach Komisji? Trochę tego nie 
rozumiem, bo ten wniosek opiewa na kwotę prawie złotówki wzwyż, a stało się tak, 
że wstępnie ustaliśmy na posiedzeniu Komisji, że zgadzamy się na 0,3 gr. podwyżki.  
Uważałem, że można z resztą podnieść cenę o wysokość inflacji, ale stało się tak jak 
się stało i teraz chciałbym się dowiedzieć nad jakim wnioskiem my dyskutujemy: czy 
nad tym, który ja mam czy też jest jakiś inny?  
Poza tym, gazeta „Echo Pruszcza” dokonała takiego zestawienia cen i znowu 
jesteśmy na pierwszym miejscu, jeżeli chodzi o łączne ceny wody i ścieków w 
Powiecie Gdańskim.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – jeżeli „Echo Pruszcza” zestawia nas z gminą 
Suchy Dąb, której wartość infrastruktury wodno – kanalizacyjnej jest na poziomie 5 
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mln. zł, a my mamy wartość 70 mln. zł, to jeżeli policzymy nawet samą amortyzację, 
to już rodzi się pytanie, czy my mamy wrócić do studni z wodą, czy jednak 
wyjaśniamy mieszkańcom jak jest rzeczywiście?  
Chciałam też wrócić do tego, co powiedział ostatnio pan radny Bednarczyk: że 
powołaliśmy spółkę, żeby było taniej, a jest drożej. Zaraz przedstawię państwu 
historię cen. Bo rodzi się pytanie, czy chcemy w pewnej kulturze technicznej tę 
infrastrukturę utrzymać? Jeżeli stawiamy sobie za cel, że jednak nasi mieszkańcy z 
różnych terenów gminy, mają równe szanse, ale przede wszystkim mają prawo do 
korzystania ze zdobyczy cywilizacji, to musimy to realizować. Czy może nie mamy 
budować kanalizacji w Wiślince, która jest niezwykle kosztowna, bo to są Żuławy?  
Proszę mi też pokazać drugą gminę w powiecie, która ma tyle ujęć wody, ma tak 
rozwiniętą kanalizację, gdzie spółka sama sobie radzi z całą obsługą terenu.  
Jak zaczęłam pracę w tej gminie to istniała słynna firma „Szymanek” i pamiętacie 
państwo wtedy, że przez pierwsze dwa lata, jak odbywały się sesje, podstawowym 
tematem była woda i ścieki. Dziś ten temat pojawia się tylko albo przy kolejnych 
inwestycjach albo przy cenie. Czy państwo pamiętacie w ostatnich latach, żeby były 
sygnały np. o tym, że awaria zostanie usunięta w trzy dni albo, że coś zostało 
ograbione? Nie, dziś takich problemów nie ma.  
Nie opierajmy się tylko na bardzo populistycznych wypowiedziach redaktorów w 
gazetach, bo gdyby redaktor chciał rzetelną informację przedstawić na temat wody i 
ścieków to przyszedłby i zapytał.  
Jest jeszcze jedna rzecz wywóz szamba kosztuje średnio 20 zł za m³ to rodzi się też 
pytanie czy my budujemy i ponosimy koszty eksploatacji w interesie mieszkańców 
czy jednak to jest jakaś nasza fanaberia?  
Chciałam państwu przypomnieć trochę historii, co było powodem powołania naszej 
spółki. W 2005 roku na terenie naszej gminy eksploatacje prowadził WiK i wtedy też 
wpłynął wniosek, który tak naprawdę Wójt może sprawdzić jedynie pod względem 
formalnym. Czyli jeżeli WiK przedstawiłby nam kalkulacje w kwocie 10 zł, a na ścieki 
30 zł, to jeżeli pod względem formalnym ten wniosek byłby prawidłowy, to Wójt nie 
miał żadnego wpływu na wysokość stawki. W 2005 roku złożono nam wniosek na 
kwotę 2,68 zł za wodę i 5,23 na ścieki netto. Natomiast my powołaliśmy naszą spółkę 
i cena wody od naszej spółki, na którą oczywiście mamy pewien wpływ, wynosiła 
2,08 zł, a ścieki były w kwocie 4,39 zł. Chcę państwu powiedzieć że do ceny wody 
proponowanej przez WiK nasza spółka doszła w 2011 roku, czyli po 6 latach. 
Natomiast jeżeli chodzi o cenę ścieków, to nasza spółka doszła do ceny 
proponowanej przez WiK w 2010 roku.  W związku z tym nie zgadzam się z takim 
twierdzeniem, że powołaliśmy spółkę i mamy drożej. Gdybyśmy my pozostali przy 
zewnętrznym operatorze, a już w 2005 roku dawano nam stawki na poziomie naszej 
spółki z 2011 roku, to proszę sobie z tej perspektywy czasowej doliczyć tylko inflację. 
Dziś bylibyśmy pewnie na poziomie 15-18 zł za wodę i ścieki razem. To jest moja 
odpowiedź na pewne wątpliwości. Ponieważ spółka jest naszą własnością, a wniosek 
jest pod względem formalnym w porządku, to Wójt nie za wiele może w tej sytuacji 
zrobić. Państwo też sugerowaliście cenę, ale naprawdę z całym szacunkiem, ani 
państwo ani Wójt nie może nic  z tym zrobić. Z drugiej strony jest to nasza spółka, 
więc można pewne instrumenty zastosować.  
Pani Adriana Kubska – skupiamy się tu na cenie wody, ale moim zdaniem 
powinniśmy skupić się na cenie ścieków. Trzy lata temu byliśmy w oczyszczalni 
Wschód, mieliśmy okazję zapoznać się z bilansem spółki, który ona prowadzi. 
Wówczas bardzo dużą pozycją tego przepływu była właśnie amortyzacja. 
Chciałabym  mieć wiedzę, czy w tym czasie nastąpiła np. wymian urządzeń, co jest 
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robione w kierunku tego, żeby te koszta były mniejsze. Proponuję w tej sprawie 
jakieś spotkanie, może warto zaprosić przedstawicieli, żeby pomyśleć co w tym 
kierunku można zrobić.  
Pan Jerzy Mik – opłata abonamentowa wynosi 2 zł do faktury miesięcznie za wodę i 
2 zł za ścieki czyli 4 zł miesięcznie czyli 48 zł rocznie. Pamiętam spotkanie, które 
kiedyś odbyło się z przedstawicielami naszej spółki, którzy wyjaśniali czemu 
wprowadzamy tę opłatę i argumentem było to, że należy sukcesywnie wymieniać 
wodomierze. Więc ta opłata była w zasadzie wskazywana jako ta, za którą później 
wymienimy wodomierze. Za okres pięcioletni to wyszła kwota 240 zł, wodomierz 
kosztuje ok. 100 zł więc to wystarczy. Tym czasem w zeszłym roku szybko 
uchwalaliśmy pewne uchwały, żeby Eksploatator zaciągnął pożyczkę na wymianę 
wodomierzy. To są wątpliwości, które mnie nurtują, być może niepotrzebnie, ale 
czytając wprost, to takie rzeczy się nasuwają. Oprócz gminy Cedry Wielkie, żadne 
inne gminy nie mają takiej pozycji. Poza tym jeżeli w gazecie ukazuje się coś, co 
czytają mieszkańcy i czytają wprost, to może należałoby dokonywać jakiś 
sprostowań, nie mówię, że w tej samej gazecie, ale mamy przecież swoje gazety, 
gdzie można takie tematy przybliżyć. Rozumiem to co mówi pani wójt, ale prawda 
jest jedna, że mamy po prostu najdrożej.  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – odnośnie opłaty abonamentowej to jej celem była 
wymiana i naprawa przyłączy, a nie wodomierzy. Przypadki wymian przyłączy chyba 
każdy z nas może wskazać w swojej miejscowości, to nie obciąża mieszkańca, tylko 
to robi spółka w ramach tej opłaty. Pamiętajmy, że wiele przyłączy w 
miejscowościach jest bardzo długich, po kilkanaście lub kilkadziesiąt metrów.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLI/13/2014 z dnia 
17 stycznia 2014 r.  w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Pruszcz 
Gdański.  
 
IX. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ponieważ jesteśmy przy wodzie, to odniosę 
się do Żukczyna, do tematu, że tam wrzuciliśmy do ziemi ileś metrów rury i 
podnieśliśmy wartość inwestycji. W momencie kiedy spółka rozpoczynała inwestycję 
w Żukczynie, mieliśmy niezwykle korzystne dla nas finansowanie zewnętrzne. W 
progu dostawialiśmy 50 % inwestycji i jeszcze mogliśmy odliczyć VAT, więc dobrze 
się złożyło, że na tę inwestycję tak dużo pieniędzy mogliśmy dostać. Średni koszt 
metra bieżącego budowy kanalizacji w Żukczynie to jest kwota 419 zł, przy czym w 
tej cenie są też składowe przejścia pod rzeką, budowa studni, przejścia pod ulicami 
itd. Wykorzystanie wszystkich ulg, jakie w tej inwestycji dostaliśmy, to wartość 
średnia zeszła do rzeczywistej kwoty 148 zł. Czyli jeżeli od tych 419 zł odliczyliśmy 
dotację i VAT, to tak naprawdę metr rury kosztował nas 148 zł. Dodatkowo, trzeba 
wziąć pod uwagę to, że dwa kilometry kolektorów zostało wykonanych w terenie 
niezabudowanym i nieuzbrojonym w głównych działach.  
Chciałam dodać jeszcze chyba retoryczne już pytanie: czy jeżeli firma podejmowała 
decyzje o kanalizowaniu Żukczyna i mogła zamiast teraz wydać 100 zł i mieć to już 
załatwiane dla przyszłych  mieszkańców, to w przyszłości wydać 500 i mieć większe 
koszty? Moim zdaniem podjęto słuszną decyzję, że wybudowano to za 1/4 jej 
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wartości.  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – pan Kociński – chodnik ul. Akacjowa – stan prawny 
ul. Akacjowej jest mocno nieuporządkowany i chodnik po prawej stronie, który tam 
jest, jest rzeczywiście w złym stanie i naszym zamierzeniem jest wyremontować ten 
chodnik bez pozwolenia na budowę, tylko na zgłoszenie. Jeżeli natomiast 
weszlibyśmy na lewą stronę, to musimy już zrobić dokumentację, a jeżeli już w to 
wejdziemy to musimy tam zaprojektować odwodnienie i szereg innych rzeczy. Więc 
jak najbardziej też chcemy tamtą stronę robić, ale później, jak już państwo też 
przeznaczą na to środki.  
pani Kaszubowska – Rogiel – wybita szyba na przystanku – zostanie to 
zabezpieczone. Jeżeli chodzi o oświetlenie, to wszystko jest podpisane, gotowe, 
wykonawca jest też, tylko pogoda się zepsuła, jest zima, więc nie można robić. Ale 
jak tylko będzie można, to od razu zaczynają się prace.  
ul. Łąkowa – podniesienie drogi – wczoraj mieliśmy wewnętrzne spotkanie, 
dotyczące projektu ulicy Brzegowej i Pocztowej i ustaliliśmy, że nie obędzie się bez 
zrobienia koncepcji podniesienia ul. Łąkowej, żeby móc zaprojektować ul. Brzegową i 
Pocztową. Będę więc apelował do wójta i do państwa, żeby to wykonać, bo nie ma 
innego wyjścia.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – RZGW w wypadku Wiślinki życzy sobie 
pozwolenia na budowę, żebyśmy my wybudowali ul. Łąkową i ul . Piaskowa powyżej 
3 m plus łuk opaskowy z przepompownią wody w przypadku cofki. Przyjęliśmy plan 
zagospodarowania w październiku, a mieszkańcy chcieliby, żebyśmy już budowali te 
ulice, bo albo chcą sprzedać działki albo rozpocząć budowę domów. Bez tego zapisu 
w planie, czyli podniesienia o 3 m, nie można byłoby przyjąć planu i zanim my to 
wybudujemy to też pewnie minie ok. 3-4 lat.  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – to jest kwestia też wjazdów, całego odwodnienia 
tego terenu, który się tworzy pomiędzy ul. Łąkową a ul. Wałową.  
- p. Kubska – poprawa ul. Zielonej – rozstrzygnęliśmy przetarg na naprawy 
cząstkowe, ale asfaltowe. Teraz jest przygotowywany drugi przetarg na dostawę 
kruszywa do doraźnych łatań. Także jak tylko rozstrzygniemy przetarg, to będą te 
rzeczy robione.  
- Przewodniczący Rady – przegląd dróg gwarancyjny – taki przegląd będzie 
zrobiony. Natomiast jeżeli chodzi o ul. Jastrzębią – odwodnienie – to jest to temat 
niezwykle trudny, bo kiedyś te tereny jako rolne, były meliorowane i ta woda gdzieś 
wypłynęła, i teraz też wypływa.  
- pan Sampolski – przeglądy gazociągu – jak najbardziej, te przeglądy trzeba zrobić.  
- sprawa pana Koziny odnośnie przepompowni – pan Kozina dzwonił do mnie w tej 
sprawie i na pytanie czyja to jest przepompownia, dostałem odpowiedź, że to jest 
jego przepompownia. W związku z tym, jeżeli to jest jego własność, a pan dziś mówił 
inaczej, to on za to odpowiada. Także to trzeba wyjaśnić, czyja to jest własność. Bo 
jeżeli spółki, to jak najbardziej będzie się tym zajmować, ale jeżeli jest to własność 
prywatna, to wtedy nie.  
Pan Janusz Sampolski – ja otrzymałem informację, że wybudował to zgodnie z 
wymaganiami firmy prywatnej, po czym nastąpił odbiór przez przedstawiciela firmy.  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – pewnie chodziło o odbiór techniczny, co nie równa 
się z przekazaniem na rzecz spółki. Proszę więc o sprawdzenie tych informacji.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – jeżeli chodzi o wyciąganie worków, to nie 
ma takiej możliwości, żeby firma to robiła. Właściciel musi wyjąć i położyć obok. 
Takie są zasady i taka była umowa, nie mamy możliwości egzekwowania takich 
działań od firmy.  
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Pan Wiesław Zbroiński – firma zbierała przez dwa dni odpady, w jeden dzień wzięli 
szkło, w drugim plastiki i papier i ludzie, którzy powystawiali te plastiki dzień 
wcześniej mieli wszystko rozrzucone, przez wiatr. Pod świetlicą psy rozerwały siatki z 
plastikami. Gdyby to było w pojemnikach, to nic by się nie stało.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – będziemy jeszcze na ten temat raz 
rozmawiać. Chciałam prosić, żeby przypomnieć mieszkańcom, że już niedługo 
odbędzie się zbiórka choinek, w poszczególnych miejscowościach są konkretne 
terminy podane.  
Jeżeli chodzi o bobry – ich eskalacja w ostatnim czasie jest bardzo duża, w 
Straszynie też już są, robią drzewa wzdłuż Raduni. Rozmawiałam w przerwie z 
dyrektorem Zarządzania Kryzysowego Wojewody i myślę, że tą droga pójdziemy. 
Zawiadomimy państwa o spotkaniu, bo tu musi być ich interwencja.  
 
X. WOLNE WNIOSKI. 
Pan Jerzy Mik – czy nie można byłoby zrobić tak, żeby wspólnie połączyć siły, żeby 
poradzić sobie z bobrami np. zrobić tak, żeby stosować żywołapki tj. klatkę do której 
wkłada się listki topoli i bóbr zostaje złapany, a nie zabity i może zostać wywieziony. 
Dlatego musi być połączenie sił, że gmina kupi trochę klatek, myśliwi je wyłapią i 
jeszcze ostatnia rzecz, znaleźć kogoś kto będzie chciał przyjąć bobry.  
Pan Wiesław Zbroiński – jeżeli chcemy utrzymać nasze miejscowości bez 
zagrożeń, trzeba odstrzelić bobry. Bo Żuławy to nie jest dla nich miejsce, to nie jest 
ich naturalne środowisko i tu wyrządzają więcej szkody niż pożytku. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – nie wszyscy mają zgodę na 
odstrzał bobrów, bo one są pod ochroną i jest to bardzo trudne.  
Pan Wiesław Zbroiński – myśliwi twierdzą, że za darmo nie będą tego robić, bo to 
nie jest ich teren i etyka nie pozwala odstrzelić. A moim zdaniem to myśliwy powinien 
jeszcze nagrodę za to dostać.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – myśliwi może nie powinni 
dostawać nagród, ale może raczej nie powinni być karani za taki odstrzał, bo kara 
jest dotkliwa. Upolowanie bobra jest bardzo trudne, odbywa się w zimie, gdzie często 
bobry chowają się pod pokrywę lodową i potrzeba jest na to bardzo dużo czasu.  
Ponadto chciałbym poinformować, że 27.01.2014 r. zwołuję XLII sesję Rady Gminy 
na godz. 14.00. Materiały zostały państwu przekazane. Proszę również radnych o 
pozostanie po sesji w sprawie projektu uchwały z kolejnej sesji w sprawie planu 
inwestycji spółki Eksploatator na kolejne lata.  
 
XI. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XLI Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona o godz. 13.00.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na  Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 28 lutego 
2014 r.  
 
 
 
 
 



 16 

 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 17 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


